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4ǇŀȋŘȊƛŜǊƴƛƪŀ2009r. Minister Rolnictwai Rozwoju
Wsi Jan KrzysztofArdanowskiǿǊťŎȊȅƱǳǊƻŎȊȅǏŎƛŜ
nominacje ŎȊƱƻƴƪƻƳKomisji ½ŀǊȊŊŘȊŀƧŊŎŜƧ
FunduszemPromocjiwƻǏƭƛƴOleistych.
WydarzeniuǘƻǿŀǊȊȅǎȊȅƱŀkonferencja prasowa, a
ƴŀǎǘťǇƴƛŜƻŘōȅƱƻǎƛťpierwszeposiedzenieKomisji.

Celem utworzonego funduszu jest wspieranie
marketingu rolnego, wzrostu ǎǇƻȍȅŎƛŀi promocji
ǊƻǏƭƛƴoleistych,tj.: rzepaku,rzepiku,soi,lnu i konopi
orazǇǊȊŜǘǿƻǊƽǿǇƻŎƘƻŘȊŊŎȅŎƘz ich przetworzenia,
lub ǇǊƻŘǳƪǘƽǿpszczelich tj.: miodu, ǇȅƱƪǳ
kwiatowego,propolisuorazmleczkapszczelego.
Z FunduszuPromocjiwƻǏƭƛƴOleistychǎƪƻǊȊȅǎǘŀƧŊ
ǊƽǿƴƛŜȍpszczelarze,ƪǘƽǊȊȅŘƻǎǘŀƴŊ15 proc.
ǏǊƻŘƪƽǿgromadzonychprzezfunduszna wsparcie
pszczelarstwa.
Do ȊŀŘŀƵǇƻǿƻƱŀƴŜƧŘȊƛǏKomisjiƴŀƭŜȍŜŏōťŘȊƛŜ
reprezentowanieƛƴǘŜǊŜǎƽǿōǊŀƴȍΣustalanie zasad
gospodarowaniaǏǊƻŘƪŀƳƛfinansowymi funduszu,
opracowaniestrategii promocji, a ǘŀƪȍŜustalenie
planu finansowegofunduszuna dany rok. |ǊƻŘƪƛΣ
ƪǘƽǊȅƳƛōťŘȊƛŜŘȅǎǇƻƴƻǿŀƱFunduszPromocjiwƻǏƭƛƴ
OleistychōťŘŊǇƻŎƘƻŘȊƛƱȅzǿǇƱŀǘΣdoƪǘƽǊȅŎƘ

ȊƻōƻǿƛŊȊŀƴȅjest ǇǊȊŜŘǎƛťōƛƻǊŎŀǇǊƻǿŀŘȊŊŎȅ
ŘȊƛŀƱŀƭƴƻǏŏƎƻǎǇƻŘŀǊŎȊŊw zakresieǇǊȊŜǘǿƽǊǎǘǿŀ
ǊƻǏƭƛƴoleistych(rzepak,rzepik, soja, len i konopie),
bezǿȊƎƭťŘǳna ich przeznaczenie.²ȅǎƻƪƻǏŏǿǇƱŀǘȅ
naFunduszPromocjiwƻǏƭƛƴOleistychōťŘȊƛŜǿȅƴƻǎƛƱŀ
0,2 proc.ǿŀǊǘƻǏŎƛnetto odǊƻǏƭƛƴoleistychόōťŘŊŎȅŎƘ
przedmiotem ŎȊȅƴƴƻǏŎƛǇƻŘƭŜƎŀƧŊŎȅŎƘ
opodatkowaniupodatkiemodǘƻǿŀǊƽǿiǳǎƱǳƎύ.
{ƪƱŀŘKomisjiFPRO:
-3 przedstawicieli Polskiego Stowarzyszenia
tǊƻŘǳŎŜƴǘƽǿOleju ςAgnieszkaWŀǎǘǊȊťōǎƪŀΣEwa
aȅǏƭƛǿƛŜŎiwŀŘƻǎƱŀǿStasiuk
-3 przedstawicieli Krajowego Zrzeszenia
tǊƻŘǳŎŜƴǘƽǿRzepakui wƻǏƭƛƴ.ƛŀƱƪƻǿȅŎƘςAgata
YǳŎȊȅƵǎƪŀΣMariuszOlejnik,MarekYŀƱǳȍȅƵǎƪƛ
-1 przedstawiciel bƛŜȊŀƭŜȍƴŜƎƻ{ŀƳƻǊȊŊŘƴŜƎƻ
½ǿƛŊȊƪǳZawodowego wƻƭƴƛƪƽǿIndywidualnych
Ϧ{ƻƭƛŘŀǊƴƻǏŏϦ- TomaszhōǎȊŀƵǎƪƛ
-1 przedstawiciela pszczelarzy z ramienia
StowarzyszeniaPolskaEkologiaςMarekBarzyk)
-1 przedstawicielIzbRolniczychςWiktorSzmulewicz

/ƛŊƎ ŘŀƭǎȊȅ ƴŀ ƴŀǎǘťǇƴŜƧ ǎǘǊƻƴƛŜ

http://www.pspo.com.pl/
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W trakcie swojego pierwszegoposiedzeniaKomisja
ǳŎƘǿŀƭƛƱŀregulamin prac, zasady gospodarowania
funduszem oraz ǿȅōǊŀƱŀprezydium i ǳŎƘǿŀƭƛƱŀ
ǎǘǊŀǘŜƎƛťna2020r.
W wynikuƎƱƻǎƻǿŀƴƛŀPrezydiumKomisjiǎǘŀƴƻǿƛŊ:
ϊMariuszOlejnik(KZPRiRB)ςtǊȊŜǿƻŘƴƛŎȊŊŎȅKomisji
ϊEwaaȅǏƭƛǿƛŜŎ(PSPO)ς²ƛŎŜǇǊȊŜǿƻŘƴƛŎȊŊŎŀKomisji
ϊMarekBarzyk(pszczelarz)ςSekretarz

Istotnymdokumentemjest StrategiadlaōǊŀƴȍȅǊƻǏƭƛƴ
oleistychna rok 2020ƧŜŘƴƻƎƱƻǏƴƛŜuchwalonaprzez
YƻƳƛǎƧťΣw oparciuoƪǘƽǊŊKomisjaōťŘȊƛŜ

ǊƻȊǇŀǘǊȅǿŀŏwnioski o dofinansowanie ŘȊƛŀƱŀƵ
http://bip .kowr.gov.pl/uploads/pliki/fundusze/fpro/
strategia_fpro_2020_uchw4_2019.pdf

Obszary, do ƪǘƽǊȅŎƘƳƻȍƴŀǳōƛŜƎŀŏǎƛť
finansowaniew 2020r. to:
- obszarrolny
- obszarkonsumencki
- obszarōƛŀƱƪƻǿȅ
- obszarbiopaliwowy
- obszarpszczelarski
- obszarŘȊƛŀƱŀƭƴƻǏŎƛorganizacjiōǊŀƴȍƻǿȅŎƘ

¾ǊƽŘƱƻΥ t{th

http://bip.kowr.gov.pl/uploads/pliki/fundusze/fpro/strategia_fpro_2020_uchw4_2019.pdf
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Konferencja paszowa ǿŜ ²ƱƻǎȊŀƪƻǿƛŎŀŎƘ - zaproszenie
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Serdecznie zapraszamy do ǳŘȊƛŀƱǳw III
hƎƽƭƴƻƪǊŀƧƻǿŜƧkonferencji na temat ǏǊǳǘȅ
rzepakowej pod ƘŀǎƱŜƳ: α|Ǌǳǘŀrzepakowa jako
realna alternatywa dla importu ǏǊǳǘȅsojowej.
aƻȍƭƛǿƻǏŎƛȊǿƛťƪǎȊŜƴƛŀwykorzystania pasz
rzepakowych w ȍȅǿƛŜƴƛǳdrobiu oraz ōȅŘƱŀ
ƳƛťǎƴŜƎƻέrzepakowej,ƪǘƽǊŀƻŘōťŘȊƛŜǎƛťw dniu 19
listopada 2019 r. we ²ƱƻǎȊŀƪƻǿƛŎŀŎƘ(woj.
wielkopolskie). PolskieStowarzyszenietǊƻŘǳŎŜƴǘƽǿ
Olejutym razemweǿǎǇƽƱǇǊŀŎȅz²ƛŜƭƪƻǇƻƭǎƪŊLȊōŊ

wƻƭƴƛŎȊŊΣa ǘŀƪȍŜKrajowym Zrzeszeniem
tǊƻŘǳŎŜƴǘƽǿRzepakuiwƻǏƭƛƴ.ƛŀƱƪƻǿȅŎƘƧǳȍpo raz
III organizujeƪƻƴŦŜǊŜƴŎƧťǇǊƻƳǳƧŊŎŊkrajowe pasze
rzepakowe. Tegoroczna edycja konferencji
ǇƻǏǿƛťŎƻƴŀōťŘȊƛŜƳƻȍƭƛǿƻǏŎƛƻƳȊŀǎǘŊǇƛŜƴƛŀ
modyfikowanejgenetycznieǏǊǳǘȅsojowejwȍȅǿƛŜƴƛǳ
drobiu orazōȅŘƱŀƳƛťǎƴŜƎƻi ōťŘȊƛŜƳƛŜŏmiejscew
Hotelu Toscania we ²ƱƻǎȊŀƪƻǿƛŎŜ. {ȊŎȊŜƎƽƱȅ
ŘƻǘȅŎȊŊŎŜkonferencji oraz rejestracji na ǇƻƴƛȍǎȊȅƳ
plakacie.

https://www.pspo.com.pl/266,III-Konferencja-paszowa-juz-19-listopada-,aktualnosci.html
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W dniu 17ǇŀȋŘȊƛŜǊƴƛƪŀw WarszawieƳƛŀƱƻmiejsce
wydarzenie pod ƴŀȊǿŊαMalaysian Palm Oil
Roundtable DialogueέΣ ƪǘƽǊŜƎƻƎƱƽǿƴȅƳ
organizatorem ōȅƱMalaysian Palm Oil Council
(MPOC),aǘŀƪȍŜmalezyjskieMinisterstwotǊȊŜƳȅǎƱǳΣ
AmbasadaMalezji w Warszawie,a ǘŀƪȍŜKorporacji
RozwojuHandluZagranicznegoMalezji (MATRADE).
InicjatywaƻƪǊŊƎƱŜƎƻǎǘƻƱǳskoncentrowanaōȅƱŀna
ǘǊǳŘƴƻǏŎƛŀŎƘi wyzwaniachjakieǘƻǿŀǊȊȅǎȊŊrynkowi
olejowi palmowemuw Polsce,aleǊƽǿƴƛŜȍw krajach
ǎŊǎƛŜŘȊƪƛŎƘ.
W ostatnich latachǿƻƪƽƱoleju palmowegoƴŀǊƻǎƱƻ
wieleƳƛǘƽǿi ǇǊȊŜƪƻƴŀƵ: ōŜȊǇƛŜŎȊŜƵǎǘǿƻȍȅǿƴƻǏŎƛΣ
ƻŘŘȊƛŀƱȅǿŀƴƛŜprodukcji na ǏǊƻŘƻǿƛǎƪƻi klimat,
ȊŀƎǊƻȍŜƴƛŜdla Ǝŀǘǳƴƪƽǿchronionych, a ǘŀƪȍŜ
wylesianieƻōǎȊŀǊƽǿMalezji.
Celem ƎƱƽǿƴȅƳkonferencji ōȅƱƻǇǊȊȅǿǊƽŎŜƴƛŜ
ǊƽǿƴƻǿŀƎƛw debacie na temat oleju palmowego,
przekazanieinformacji pod ƪŊǘŜƳww. ǿȅȊǿŀƵΣa
ǘŀƪȍŜǇƻƪǊŜǏƭŜƴƛŜzaletiƪƻǊȊȅǏŎƛolejupalmowego.
hƪǊŊƎƱȅǎǘƽƱōȅƱǊƽǿƴƛŜȍƳƻȍƭƛǿƻǏŎƛŊwymiany
ǇƻƎƭŊŘƽǿi ƴŀǿƛŊȊŀƴƛŀƪƻƴǘŀƪǘƽǿz wieloma
graczamirynku oleju palmowegow Europie,aǘŀƪȍŜ
przedstawicielamiǊȊŊŘǳMalezji.
Wǳȍpodczaspierwszychprezentacji przedstawiciela
ƎƱƽǿƴŜƎƻorganizatora MPOC oraz Ministra
tǊȊŜƳȅǎƱǳƳƻȍƴŀōȅƱƻǳǎƱȅǎȊŜŏΣȍŜolej palmowyjest
najbardziej ŘƻƳƛƴǳƧŊŎȅƳpod ǿȊƎƭťŘŜƳȊŀǎƛťƎǳ
rynkowego olejem ǊƻǏƭƛƴƴȅƳΣo ƪƻǊȊȅǏŎƛŀŎƘ
ǿȅƴƛƪŀƧŊŎȅŎƘz jegostosowania,aǘŀƪȍŜoŘȊƛŀƱŀƴƛŀŎƘ
malezyjskiejadministracji, aby ŘƻǇǊƻǿŀŘȊƛŏdo jak
najbardziejȊǊƽǿƴƻǿŀȍƻƴŜƧuprawy tego surowca,
ƪǘƽǊŀǇǊȊŜƱƻȍȅǎƛťōŜȊǇƻǏǊŜŘƴƛƻna sukceshandlowy
tegosurowca.

PrzedstawicieleMalezji staraliǎƛťǇǊȊŜŘǎǘŀǿƛŏǎǿƽƧ
kraj jako najbardziej zaufanego ŘƻǎǘŀǿŎť
certyfikowanegoȊǊƽǿƴƻǿŀȍƻƴŜƎƻolejupalmowego.
Dla lepszego zrozumienia ǇǊƻōƭŜƳƽǿ
ǘƻǿŀǊȊȅǎȊŊŎȅŎƘrynkowi oleju palmowego w
ǇƻǎȊŎȊŜƎƽƭƴȅŎƘkrajach Europy do ƻƪǊŊƎƱŜƎƻǎǘƻƱǳ
zostali zaproszeni przedstawiciele krajowych
asocjacji,m.in. z ²ƱƻŎƘΣHiszpaniiczy PolskiƪǘƽǊŜ
ƻǇƻǿƛŜŘȊƛŀƱȅo wyzwaniach i problemach
ŘƻǘȅŎȊŊŎȅŎƘoleju palmowego w ich krajach,
ƪƻƴŎŜƴǘǊǳƧŊŎǎƛťǊƽǿƴƛŜȍna wyzwaniachǎǘƻƧŊŎȅŎƘ
przedǇǊȊŜƳȅǎƱŜƳƻƭŜƧƽǿiǘƱǳǎȊŎȊƽǿw Europie.
FaktemǎȊŎȊŜƎƽƭƴƛŜǇƻŘƪǊŜǏƭŀƴȅƳprzezǳŎȊŜǎǘƴƛƪƽǿ
ōȅƱŀinformacja ȍŜȊŀǎǘŊǇƛŜƴƛŜoleju palmowym
jakimkolwiek innym olejem ǊƻǏƭƛƴƴȅƳōťŘȊƛŜ
ǿȅƳŀƎŀƱŀzagospodarowaniaogromnychǘŜǊŜƴƽǿΣ
ƪǘƽǊŜnieǎŊjednakŘƻǎǘťǇƴŜ.
Przedstawiono statystyki ŘƻǘȅŎȊŊŎŜprodukcji i
handlu zagranicznego oleju palmowego
ǇƻŎƘƻŘȊŊŎŜƎƻzMalezji.
PodczasprezentacjiwielokrotnieȊƻǎǘŀƱŀpodniesiona
kwestia ekonomicznego i ǎǇƻƱŜŎȊƴŜƎƻǿǇƱȅǿǳ
uprawy palmy olejowej (m.in. te ȊǿƛŊȊŀƴŜz
miejscamipracyōťŘŊŎȅƳƛwynikiem takiej uprawy),
aǘŀƪȍŜǿǇƱȅǿǳǏǊƻŘƻǿƛǎƪƻǿŜƎƻtej uprawy. W tym
aspekcie ǇƻŘƪǊŜǏƭŀƴƻΣȍŜw Europie ƴŀƧǿƛťƪǎȊŊ
ƻōŀǿŊǘƻǿŀǊȊȅǎȊŊŎŊprodukcjioleju palmowegojest
wylesianie,ǘƱǳƳŀŎȊƻƴƻjednakȍŜw ǇƻǊƽǿƴŀƴƛǳz
lasami deszczowymi, plantacje palmy oleistej
ǎǘŀƴƻǿƛŊschronieniadla mniejszejƛƭƻǏŎƛƎŀǘǳƴƪƽǿ
ȊǿƛŜǊȊŊǘΣaǘŀƪȍŜƳŀƧŊƴƛȍǎȊŊȊŘƻƭƴƻǏŏǇƻŎƘƱŀƴƛŀƴƛŀ
dwutlenkuǿťƎƭŀzatmosfery.

αMalaysianPalm Oil RoundtableDialogueέ
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YǿŜǎǘƛŊǇƻŘƪǊŜǏƭŀƴŊƴŀƧŎȊťǏŎƛŜƧōȅƱjednak fakt, ƛȍ
ƴŀƭŜȍȅȊƳƛŜƴƛŏpostrzeganieoleju palmowegoǿǏǊƽŘ
ƪƻƴǎǳƳŜƴǘƽǿpoprzezǿŀƭƪťz rozpowszechnianymi
ŦŀƱǎȊȅǿȅƳƛinformacjami, a ǘŀƪȍŜprzez budowanie
ǏǿƛŀŘƻƳƻǏŎƛƻŘōƛƻǊŎƽǿƻǇŀǊǘŊna faktach. ²ŜŘƱǳƎ
zebranychƴŀƭŜȍȅōǳŘƻǿŀŏlepszy wizerunek oleju
palmowgo, ǇƻŘƪǊŜǏƭŀƧŊŎjego ǿǎȊŜŎƘǎǘǊƻƴƴƻǏŏΣa
ǘŀƪȍŜzaletyǿȅƴƛƪŀƧŊŎŜz jego stosowania.tƻƭǎƪťna
spotkaniuǊŜǇǊŜȊŜƴǘƻǿŀƱŀFundacjaWWF,ƪǘƽǊŀōȅƱŀ
inicjatorem stworzenia Polskiej Koalicji ds.
½ǊƽǿƴƻǿŀȍƻƴŜƎƻOleju Palmowego. hƳƽǿƛƱŀona
ƳƛǎƧťǇǊȊȅǏǿƛŜŎŀƧŊŎŊprzy jej ȊŀƱƻȍŜƴƛǳΣa ǘŀƪȍŜ
ǇǊȊŜŘǎǘŀǿƛƱŀceleƪǊƽǘƪƻi ŘƱǳƎƻǘŜǊƳƛƴƻǿŜKoalicji.
Celemstrategicznymtej inicjatywyjestsprawienie,

aby w roku 2023 na rynku Polskim 100% oleju
palmowegoǇƻŎƘƻŘȊƛƱƻzeȊǊƽǿƴƻǿŀȍƻƴȅŎƘȋǊƽŘŜƱ.
Kolejnym tematem, ƪǘƽǊȅǿǏǊƽŘǳŎȊŜǎǘƴƛƪƽǿ
ǿȊōǳŘȊŀƱŘǳȍƻemocji ōȅƱproblem znakowania
ǇǊƻŘǳƪǘƽǿȍȅǿƴƻǏŎƛƻǿȅŎƘznakiem αōŜȊoleju
ǇŀƭƳƻǿŜƎƻέ. Zdaniem zebranych taki ǎǇƻǎƽō
znakowaniawprowadzaƪƻƴǎǳƳŜƴǘƽǿw ōƱŊŘoraz
ȊƴŀŎȊŊŎƻǇƻŘǿŀȍŀǊŜǇǳǘŀŎƧťtego produktu,
ǎǳƎŜǊǳƧŊŎim niejakoȍŜprodukt ten jest zdrowszy,
wytworzony w ǎǇƻǎƽōbardziej ȊǊƽǿƴƻǿŀȍƻƴȅ.
ZdaniemǳŎȊŜǎǘƴƛƪƽǿrynku ƴŀƭŜȍŀƱƻōȅǳǊŜƎǳƭƻǿŀŏ
ǘŊƪǿŜǎǘƛťprawnienie tylko na poziomiekrajowym,
alenapoziomieeuropejskim.

¾ǊƽŘƱƻΥ Wƻŀƴƴŀ ²ǊƽōƭŜǿǎƪŀΣ t{th 

αMalaysianPalm Oil RoundtableDialogueέ



19 ǇŀȋŘȊƛŜǊƴƛƪŀbr. ƳƛŀƱŀmiejsce III Konferencja
Dietetyki Klinicznej,w ƪǘƽǊŜƧǿȊƛťƱƻǳŘȊƛŀƱok. 150
czynnych ŘƛŜǘŜǘȅƪƽǿ. Konferencja jak co roku
ƻŘōȅǿŀƱŀǎƛťnaUniwersytecie|ƭŊǎƪƛƳ.
PSPOȊƻǊƎŀƴƛȊƻǿŀƱƻstoisko, na ƪǘƽǊȅƳŘȊƛŜƭƛƭƛǏƳȅ
ǎƛťǿƛŜŘȊŊna temat oleju rzepakowego,a ǘŀƪȍŜ
ǇǊȊŜƪŀȊȅǿŀƭƛǏƳȅuczestnikom specjalne pakiety.
hǇǊƽŎȊbroszurki z przepisamii z informacjami na
tematǿƱŀǏŎƛǿƻǏŎƛoleju,ƪŀȍŘȅƻǘǊȊȅƳŀƱǘŜȍ3 butelki
olejurzepakowego.5ȊƛťƪƛǿǎǇƽƱǇǊŀŎȅz firmami

ŎȊƱƻƴƪƻǿǎƪƛƳƛKOMAGRAi ZTKRUSZWICAdietetycy
otrzymali butelki marki αtƻƭǎƪƛolej ǊȊŜǇŀƪƻǿȅές
rafinowanyorazmarkiαYǳƧŀǿǎƪƛέzȊƛƻƱŀƳƛiǘƱƻŎȊƻƴȅ
na zimno. Stoisko ŎƛŜǎȊȅƱƻǎƛťogromnym
zainteresowaniem.
Dietetycy brali ǳŘȊƛŀƱw ŎŀƱƻŘƴƛƻǿȅƳszkoleniu,
ƪǘƽǊŜƎƻtematy skupioneōȅƱȅnaȍȅǿƛŜƴƛǳǇŀŎƧŜƴǘƽǿ
zǊƽȍƴȅƳƛpotrzebamiwȊŀƭŜȍƴƻǏŎƛodǎŎƘƻǊȊŜƵΣnp. o
diecie w cukrzycy, czy chorobach wieku
rozwojowego.
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Oil Express
nr 96(II)/2019

30 
ǇŀȋŘȊƛŜǊƴƛƪŀ 

2019

Janusz Wojciechowski Komisarzem ds. Rolnictwa

7tƻƭǎƪƛŜ {ǘƻǿŀǊȊȅǎȊŜƴƛŜ tǊƻŘǳŎŜƴǘƽǿ hƭŜƧǳ

JanuszWojciechowskiǿȅƪƻǊȊȅǎǘŀƱŘǊǳƎŊǎȊŀƴǎťi
ǿȅōǊƻƴƛƱǎƛťpodczas drugiego ǇǊȊŜǎƱǳŎƘŀƴƛŀw
ParlamencieEuropejskim. JegolosȊŀƭŜȍŀƱod frakcji
centroprawicowej,ƪǘƽǊŀ- ŎƘƻŏbez entuzjazmu -
ostatecznieŘŀƱŀmuǇƻȊȅǘȅǿƴŊǊŜƪƻƳŜƴŘŀŎƧť.
- 1ǇŀȋŘȊƛŜǊƴƛƪŀŘƻǎǘŀƱŜƳodǇŀƵǎǘǿŀjasnyiǎƱǳǎȊƴȅ
ǎȅƎƴŀƱΣȍŜodǇǊȊȅǎȊƱŜƎƻkomisarzaƻŎȊŜƪǳƧŊǇŀƵǎǘǿƻ
nie tylko otwarciana dialog,aleǘŜȍŎȊȅƴƽǿi obrony
ǊƻƭƴƛƪƽǿςǇƻǿƛŜŘȊƛŀƱna ȊŀƪƻƵŎȊŜƴƛŜdrugiego
ǇǊȊŜǎƱǳŎƘŀƴƛŀkandydatna Komisarzads. Rolnictwa.
PodczasǇǊȊŜǎƱǳŎƘŀƴƛŀnie ǇŀŘƱƻwiele ƪƻƴƪǊŜǘƽǿΣ
ale ςco na pewnoǎǇƻŘƻōŀƱƻǎƛťcentroprawicyς
ōǊƻƴƛƱzasadyliberalnegohandluƳƛťŘȊȅƴŀǊƻŘƻǿŜƎƻ.
ςW umowach o wolnym handlu trzeba Řōŀŏo
rolnictwo, ale z drugiej strony potrzebujemy tego
handluςǇƻǿƛŜŘȊƛŀƱ(umowyƭƛōŜǊŀƭƛȊǳƧŊŎŜhandelǎŊ
na cenzurowanymǿǏǊƽŘzielonych i w mocno
lewicowymklubieGUE).
ςWŜǎǘŜǏƳȅna dobrej drodzedoǿȅǊƽǿƴŀƴƛŀŘƻǇƱŀǘ.
½Ǌƻōƛťwszystko, by ǎǘŀƱƻǎƛťto jak najszybciej.
wƽȍƴƛŎŜdo bolesnytematȊǿƱŀǎȊŎȊŀzƪǊŀƧƽǿEuropy
|ǊƻŘƪƻǿƻ-WschodniejςǇƻǿƛŜŘȊƛŀƱWojciechowski.
α½ƛŜƭƻƴŜǏǿƛŀǘƱƻέnajpierw dali Wojciechowskiemu
koordynatorzycentroprawicowejfrakcji Europejskiej
Partii Ludowej(m.in. PO),centrolewicyi liberalnego
klubu αhŘƴƻǿƛŏ9ǳǊƻǇťέΣa nikt z ǊŜǇǊŜȊŜƴǘŀƴǘƽǿ
innychƪƭǳōƽǿnieƳƛŀƱochoty na sprzeciw. A zatem
polskiemukandydatowiudzielonoŘȊƛǏƧŜŘƴƻƳȅǏƭƴƛŜ
pozytywnej rekomendacjiw gronieƪƻƻǊŘȅƴŀǘƻǊƽǿ
wszystkich frakcji w europarlamentarnej komisji
rolnej (AGRI).
PodczasdrugiegoǇǊȊŜǎƱǳŎƘŀƴƛŀprzez AGRI,Janusz
WojciechowskiǿȅǇŀŘƱznacznielepiej ƴƛȍpodczas
pierwszejǇǊƽōȅ. WojciechowskiȊŘŜŎȅŘƻǿŀƱǎƛťaby
ƻŘǇƻǿƛŀŘŀŏŜǳǊƻǇƻǎƱƻƳpo polsku (a nie w ƧťȊȅƪǳ
angielskim). 5ŀƱƻǎƛťǿȅŎȊǳŏǊƽǿƴƛŜȍŘǳȍƻlepsze
przygotowaniedoǇȅǘŀƵoǇƻƭƛǘȅƪťǊƻƭƴŊ. Tymrazem
Wojciechowski ǇǊȊȅȊƴŀƱwprost, ȍŜzastanie w
Komisji EuropejskiejǇǊƻǇƻȊȅŎƧťƪǎȊǘŀƱǘǳǿǎǇƽƭƴŜƧ
polityki rolnej (2021-27),ƪǘƽǊŊǇǊȊŜŘƱƻȍƻƴƻƧǳȍ

w 2018 r. i nie ōťŘȊƛŜƳƛŀƱprawa do inicjowania
ȍŀŘƴȅŎƘzmian w tym zakresie. Jak w ƪŀȍŘȅŎƘ
negocjacjachco do ǇǊƻƧŜƪǘƽǿKomisji, te zmiany
ƳƻƎŊǿȅƳǳǎȊŀŏkraje Unii oraz Parlament
Europejski.
Janusz Wojciechowski ma wiele ǿǎǇƽƭƴŜƎƻz
rolnictwem, przezwiele lat ōȅƱpolitykiem Polskiego
Stronnictwa Ludowego. .ȅƱnawet przezƧŀƪƛǏczas
szefemtej partii. PochodzispodRawyMazowieckiej,
gdzie jego rodzice mieli gospodarstwo.
WojciechowskizǿȅƪǎȊǘŀƱŎŜƴƛŀjest prawnikiem,jako
ǎťŘȊƛŀƻǊȊŜƪŀƱw latach 1980-93, ǇƽȋƴƛŜƧna dobre
ȊŀƧŊƱǎƛťǇƻƭƛǘȅƪŊ. Jako ŎȊƱƻƴŜƪPSL ȊƻǎǘŀƱ
podsekretarzem stanu w URM, ǿƛŎŜƳŀǊǎȊŀƱƪƛŜƳ
Sejmu,szefemNIK,ǎťŘȊƛŊ¢ǊȅōǳƴŀƱǳStanui Krajowej
Rady{ŊŘƻǿƴƛŎǘǿŀ. ¦ǎǳƴƛťǘȅz PSLǇǊȊŜǎȊŜŘƱdo PSL
Piast,by ostatecznieȊǿƛŊȊŀŏǎƛťzPiS.

¾ǊƽŘƱƻΥ t{th ƴŀ ǇƻŘǎǘΦ DŀȊŜǘŀ ²ȅōƻǊŎȊŀΣ t!tΣ ¢ȅƎƻŘƴƛƪ 
Rolniczy
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Dnia22ǇŀȋŘȊƛŜǊƴƛƪŀ2019 roku w sali Pod!ƴƛƻƱŜƳ
ƎƱǳōŎȊȅŎƪƛŜƎƻratuszaƻŘōȅƱǎƛťŦƛƴŀƱV gminnego
konkursuϦ{ƛŜƧŊŎkwiaty- pomagamyǇǎȊŎȊƻƱƻƳϦ.
W tym roku w konkursieǿȊƛťƱƻǳŘȊƛŀƱ14ǇƭŀŎƽǿŜƪ.
Celem konkursu jest ƪǎȊǘŀƱǘƻǿŀƴƛŜu dzieci
ǏǿƛŀŘƻƳƻǏŎƛekologicznej, pozytywnych postaw
proekologicznych, docenianie ǿŀǊǘƻǏŎƛ
przyrodniczychi estetycznychƴŀƧōƭƛȍǎȊŜƧokolicyoraz
doskonalenieǳƳƛŜƧťǘƴƻǏŎƛobserwacji przyrody i
dokonywania ǊƽȍƴȅŎƘw form jej opisu. W
ǳǊƻŎȊȅǎǘƻǏŎƛǿȊƛťƭƛǳŘȊƛŀƱliczni zaproszeniƎƻǏŎƛŜ.
Patronat honorowy, nad konkursem jak co roku,
ƻōƧŊƱburmistrzDƱǳōŎȊȅŎPanAdamKrupa.

W tym rokuƻǇǊƽŎȊdotychczasowychlokalnychfirm
ƴŀǎȊŊŀƪŎƧťǿǎǇŀǊƱȅ: Bank {ǇƽƱŘȊƛŜƭŎȊȅw
DƱǳōŎȊȅŎŀŎƘΣKrajowe Zrzeszenie tǊƻŘǳŎŜƴǘƽǿ
Rzepakui wƻǏƭƛƴ.ƛŀƱƪƻǿȅŎƘΣPolskieStowarzyszenie
tǊƻŘǳŎŜƴǘƽǿOleju,PolskieStowarzyszenieOchrony
wƻǏƭƛƴΣKrajowa FederacjatǊƻŘǳŎŜƴǘƽǿ½ōƽȍoraz
Polski½ǿƛŊȊŜƪPszczelarski.
Polskie Stowarzyszenie tǊƻŘǳŎŜƴǘƽǿOleju
ǳŦǳƴŘƻǿŀƱƻnagrody dla ƭŀǳǊŜŀǘƽǿkonkursu w
postaciƪǎƛŊȍŜƪna temat ǇǎȊŎȊƽƱΣa ǘŀƪȍŜƎǊťpn.
αHoneycombsέΣczyliplastrymiodu.
Wszystkim laureatom konkursu serdecznie
gratulujemy.

¾ǊƽŘƱƻΥ t{th Ȋŀ {t ǿ DƱǳōŎȊȅŎŀŎƘ

{    α{ƛŜƧŊŎ ƪǿƛŀǘȅ-ǇƻƳŀƎŀƳȅ ǇǎȊŎȊƻƱƻƳέ YhbY¦w{


